



## Application for a cross-border UAS operation in the specific category

Antrag für einen grenzüberschreitenden UAS-Betrieb in der speziellen Kategorie



### Data protection:

Personal data included in this application is processed by the competent authority pursuant to Regulation (EU) 2016/679 of the European Parliament and of the Council of 27 April 2016 on the protection of natural persons with regard to the processing of personal data and on the free movement of such data, and repealing Directive 95/46/EC (General Data Protection Regulation). Personal data will be processed for the purposes of the performance, management and follow-up of the application by the competent authority in accordance with Articles 12 and 13 of Regulation (EU) 2019/947 of 24 May 2019 on the rules and procedures for the operation of unmanned aircraft.

If the applicant requires further information concerning the processing of their personal data or exercising their rights (e.g. to access or rectify any inaccurate or incomplete data), they should refer to the point of contact of their competent authority.

The applicant has the right to file a complaint regarding the processing of their personal data at any time to the national data protection supervisory authority.

### Datenschutz:

Die in diesem Antrag enthaltenen personenbezogenen Daten werden von der zuständigen Behörde gemäß der Verordnung (EU) 2016/679 des Europäischen Parlaments und des Rates vom 27. April 2016 zum Schutz natürlicher Personen bei der Verarbeitung personenbezogener Daten, zum freien Datenverkehr und zur Aufhebung der Richtlinie 95/46/EG (Datenschutz-Grundverordnung) verarbeitet. Die personenbezogenen Daten werden für die Zwecke der Durchführung, Verwaltung und Weiterverfolgung des Antrags durch die zuständige Behörde gemäß den Artikeln 12 und 13 der Durchführungsverordnung (EU) 2019/947 vom 24. Mai 2019 über die Vorschriften und Verfahren für den Betrieb unbemannter Luftfahrzeuge verarbeitet.

Wenn der Antragsteller weitere Informationen über die Verarbeitung seiner personenbezogenen Daten oder die Ausübung seiner Rechte (z. B. auf Zugang zu oder Berichtigung von unrichtigen oder unvollständigen Daten) benötigt, sollte er sich an die Kontaktstelle seiner zuständigen Behörde wenden.

Der Antragsteller hat das Recht, jederzeit eine Beschwerde über die Verarbeitung seiner personenbezogenen Daten bei der nationalen Datenschutzaufsichtsbehörde einzureichen.

New application       Amendment to confirmation of acceptability \_\_\_\_\_

### 1. UAS operator and approval data 1. UAS Betreiber und Genehmigungsdaten

<b>1.1 UAS operator registration number (eID)</b> Registrierungsnummer des Betreibers (eID)	
<b>1.2 UAS operator name</b> Name des UAS Betreibers	
<b>1.3 Operational point of contact</b> Kontaktdaten des Betreibers	
Name	
Name	
Address	
Adresse	
Phone	
Telefon	
Email	
E-Mail	

<b>1.4 Type of approval</b> <i>Art der Genehmigung</i>	<input type="checkbox"/> Operational authorisation <input type="checkbox"/> LUC
<b>1.4.1 Operational authorisation / LUC number issued by the MS of registration</b> <i>Betriebsgenehmigung / LUC-Nummer ausgestellt durch den MS der Registrierung</i>	
<b>1.4.2 Expiry date</b> <i>Gültigkeitsdauer</i>	
<b>2. Locations</b> <i>2. Betriebsorte</i>	
<b>2.1 Expected date of start of the operation</b> <i>Beabsichtigtes Startdatum des Betriebs</i>	<input type="checkbox"/> _____ <input type="checkbox"/> as soon as possible
<b>2.2 Expected end date</b> <i>Ende des UAS Betriebs</i>	
<b>2.3 Intended location(s) for the operation</b> <i>Beabsichtige(r) Betriebsort(e)</i> <i>(Name des Betriebsortes) + [*kml Datei]</i>	Name: _____ *Kml.File Name: _____ <i>Details of operational volume and ground risk buffer are included</i>
<b>2.4 Operational volume height limit</b> <i>Höhe des Betriebsvolumen</i>	_____ m (_____ ft) <input type="checkbox"/> AGL <input type="checkbox"/> MSL
<b>2.5 Airspace of the intended operation</b> <i>Luftraum des beabsichtigten Betriebsortes</i>	<input type="checkbox"/> A <input type="checkbox"/> B <input type="checkbox"/> C <input type="checkbox"/> D <input type="checkbox"/> E <input type="checkbox"/> F <input type="checkbox"/> G <input type="checkbox"/> U-space <input type="checkbox"/> Other, specify _____
<b>2.6 Applicable local conditions</b> <i>(e.g special frequency to be avoided, national insurance regulation, etc.)</i> <i>Lokale Bedingungen</i>	
<b>3. Update of the mitigation means and local conditions</b> <i>3. Angepasste Risikominderungsmaßnahmen und lokale Bedingungen</i>	
<b>3.1 Updated 'Location of UAS operation' chapter of the operations manual (OM), if applicable</b> <i>Referenz zum angepassten Dokument für den beabsichtigten Betriebsort, falls anwendbar</i>	Name of document incl. revision: _____
<b>3.2 Compliance evidence for updated mitigation measures and local conditions, if applicable</b> <i>Referenz zu den aktualisierten Maßnahmen zu Risikominderung bezüglich lokaler Bedingungen, falls erforderlich</i>	Name of document incl. revision: _____
<b>4. Remarks</b> <i>4. Anmerkungen</i>	

## 5. Declaration of compliance

### 5. Konformitätserklärung

I, the undersigned, hereby request the confirmation of acceptability of the cross-border UAS operation in Germany and declare that the UAS operation will comply with:

Ich, der/die Unterzeichnende ersuche hiermit um die Bestätigung der Zulassung des grenzüberschreitenden UAS-Betriebs in Deutschland und erkläre, dass der UAS-Betrieb folgende Anforderungen erfüllen wird

- any national rules related to privacy, data protection, liability, insurance, security, and environmental protection; *alle nationalen Vorschriften in Bezug auf Privatsphäre, Datenschutz, Haftung, Versicherung, Sicherheit und Umweltschutz;*
- the applicable requirements of Regulation (EU) 2019/947; and *die geltenden Anforderungen der Durchführungsverordnung (EU) 2019/947; und*
- the limitations and conditions defined in the operational authorisation provided by the competent authority of the Member State of registration and in the confirmation of acceptability of the cross-border UAS operation provided by the competent authority of the Member State of operation. *die Beschränkungen und Bedingungen, die in der von der zuständigen Behörde des Registrierungsmitgliedstaats erteilten Betriebsgenehmigung und in der von der zuständigen Behörde des Betriebsmitgliedstaats ausgestellten Bestätigung der Zulässigkeit des grenzüberschreitenden UAS-Betriebs festgelegt sind.*

Moreover, I declare that the related insurance coverage, if applicable, will be in place at the start date of the UAS operation.

Darüber hinaus erkläre ich, dass der entsprechende Versicherungsschutz, falls zutreffend, zum Zeitpunkt des Beginns des UAS-Betriebs besteht.

I am aware that the submission of this application is subject to fees.

Mir ist bewusst, dass der eingereichte Antrag kostenpflichtig ist.

The schedule of fees and charges is published and made available on the homepage of the Luftfahrt-Bundesamt ([www.lba.de](http://www.lba.de)).

Die Kosten sind dem Gebührenschlüssel auf dem Internetauftritt des Luftfahrt-Bundesamtes ([www.lba.de](http://www.lba.de)) zu entnehmen.

Place, Date	Name and Signature